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33916546 تمام ساعات شبانه روز »وارد کردن اجناســی که مشابه داخلی دارند، مطلقاً ممنوع است« این جمله 

کوتــاه رهبر عزیز انقلاب، که در دیدار با جمعی از کارگران زحمتکش بیان گردید، 
در هر منطق و مرامی،سخنی پسندیده و کلیدی راه گشا برای بهبود اوضاع اقتصادی 
است. موضوعی که اهمیت آن، ظاهرا بسیار معلوم است و هرکس در هر جایگاهی به 
درستی و اهمیت این گزاره پی می برد. اما اگر چنین است،چرا رهبر انقلاب، شخصا 
به این مسئله ورود کرده اند و مدت هاست در باب اهمیت دادن به تولیدات داخلی 
سخن  می گویند؟چه کسی یا کسانی، چه وظایفی را انجام نمی دهند  و چه خطری 
کشور را تهدید می کند که رهبر انقلاب،خود شخصا به روشنگری و هدایت در این 
موضوع کمر همت بسته اند و مستقیما با مردم سخن می گویند؟ در این باره باید گفت:

1- مصرف کالای تولید شده، کلید ادامه حیات تولید کننده و ضامن اشتغال است. 
این یک امر بدیهی است که اگر کالایی تولید شد و مشتری نداشت،خیلی زود تولید 
متوقف می شود. سالهاست کشورهای بزرگ تولید کننده، در پی دستیابی به بازار های 
جدید و فروش بیشتر محصولاتشان و ایجاد اشتغال بیشتر در کشورخود هستند. 
یکی از طمع های مهم آنها، بازار بزرگ و هشــتاد میلیونی ایران است. بازاری که با 

سیاست های غلط، به راحتی در اختیار دیگران قرار گرفته است!
2- اکنون مدتهاســت که اخبار گوناگونی از انباشــت کالاهای تولید شده در 
انبار کارخانه ها و کارگاه ها می شنویم، از تعطیلی پی در پی کارخانه ها و بالاخره از 
بیکاری و آوارگی کارگران. تکرار آمار هر بخش، جز بر اندوه دل نمی افزاید و هرکس 
با نگاهی به اطرافش، بهتــر می تواند حقیقت این وضع را درک کند. اما آیا جامعه 
در کنار این وضع اســف بار، از استفاده از کالاهای مصرفی را کنار گذاشته است؟! و 
آیا واردات، جایگزین تولید در بخش های مهمی از مصرف جامعه نشده؟! متاسفانه 
و برخلاف آنچه که باید، ملاحظه می شــود که واردات کالاهای خارجی، روز به روز 
افزایش بیشتری داشته و دامنه آنها از کالاهای خاص، به مهمترین تولیدات ایرانی 
گسترده شده است. گرچه برخی موفق شدند تراز تجاری کشور را روی کاغذ مثبت 
کنند، اما نگاهی گذرا به فروشگاه های مملو از کالاهای مصرفی خارجی، حقیقت تلخ 

دیگری را به ما نشان می دهد.
3- اما چه کسی مســئول واردات بی رویه و نابود کننده تولید ملی است؟چه 
مجموعه هایی، به بیکاری کارگران ایرانی، تعطیلی کارخانه ها و کارگاه ها، خشک شدن 
مزارع و باغات راضی هستند تا عده ای منفعت برده و کالای مشابه وارد کنند!؟ به 
تعبیر رهبر معظم انقلاب؛ »کجای این استخر شکاف دارد که هرچه آب می ریزند پر 
نمی شود«؟! چه اتفاقی افتاده که از یک روستای دور افتاده تا بزرگترین فروشگاه های 
پایتخت، تحت ســیطره کالاهای مصرف خارجی است و حتی بیسکویت و آدامس 

ایرانی هم، قابل و لایق عرضه نیست!؟
4- واردات رســمی و قاچاق، دو عرصه ورود کالا به کشور ماست و راه دیگری 
جز این دو شیوه متصور نیست. بررسی مشکلات و مقررات هر یک از این دو حوزه، 
موضوعی گسترده و خارج از این مقال است اما در هریک می توان به سادگی اقدامات 

عاجل و بدور از بوروکراسی هزار توی اداری انجام داد و به نتایج خوبی رسید.
الف: در حوزه واردات، اگر تا امروز،مسئولان سردرگم بودند و خبر نداشتند)!( 
واردات کالایی که مشابه ایرانی دارد، می تواند به نابودی تولید ملی منجر شود اکنون 
حکم رهبر معظم انقلاب، حرف آخر را زده و باید از ورود هر نوع کالایی با این وصف 
جلوگیری کنند. یقینا اصحاب ثروت های نامشروع بیکار نمی نشینند و می کوشند به 
لطایف الحیل و به فرموده رهبر انقلاب با »رشوه های سنگین، تهدید و حتی جنایت« 
این مســیر درست را منحرف کنند و با هزار اما و اگر، کالای مورد نظر خود را وارد 
کشور کنند. اینجاست که دستگاه های عریض و طویلی که هزاران میلیارد بودجه 
دارند و متاسفانه در چنین بزنگاه هایی اثر کمی از آنها دیده می شوند،  باید خودی 
نشان بدهند و کاری بکنند. تشکیل فوری کمیسیون ها و کارگروه هایی برای تدوین 
مقــررات و ضوابطی دال بر اجرای فرمان لازم الاجرای رهبر معظم انقلاب، کمترین 
انتظار از دستگاه های ذیربط است و نمی توان تاخیر در این امر مهم را به هر بهانه و 
دلیلی، توجیه کرد. یقینا هر یک روز تاخیر در تنظیم ساز و کار جدید برابر با تعطیلی 

کارخانه هایی دیگر و بیکاری عده ای بیشتر است.
ب: در موضوع قاچاق، وضع پیچیده تر است! حتما همه شما عبارات مختلفی را 
با پسوند »مافیا« شنیده اید. مافیای دارو، مافیای پارچه، مافیای چای، مافیای برنج، 
مافیای میوه، مافیای پوشاک و ده ها عبارت شرم آور دیگری که جز تاسف و شرمندگی، 
نتیجه ای ندارد. گویی در موارد و موضوعات مختلف، مسئولان و متولیان امر برای 
باندهای فاسد قاچاق، حریم هایی در نظر گرفته اند و هر یک، حوزه ای مخصوص به 
خود دارند!صنایع نساجی کشور، با تعطیلی مطلق فاصله ای ندارند و ایرانی که چند 
هزار سال سابقه تولید منسوج داشته، با خاموشی صنعت نساجی مواجه شده و در 
عین حال، انواع و اقسام پارچه های خارجی به تن مردم لباس می شود! باغات و مزارع 
ایرانی متروک می شود و در عوض، میوه مردم هم از خارج قاچاق)!( می شود! و کسی 
از مسئولان هم به روی خودش نمی آورد که میوه قاچاق یعنی چه!؟ مگر می شود هزار 
تن میوه را قاچاق کرد!؟ )آمار مربوط به سال قبل است( میوه ای که ظرف چند ساعت 
فاسد می شود، چیزی نیست که بدون انواع هماهنگی ها به بازار برسد. کامیون های 
کانتینر دار و ســردخانه ها و مرزی که به روی آنها باز باشد و ... مقدمات این فساد 
عظیم است. در ســایر موارد هم همین است.کسی نمی تواند یک یخچال بزرگ را 
در جیبش بگذارد و به کشور قاچاق کند! ولی فروشگاه ها پر است از کالای خانگی 
قاچاق و خیابان ها پر از نیروی کار بیکار! آیا جز این است که فلان مقام مسئول هرگز 
دغدغه اشتغال فرزندش را ندارد و دانسته و ندانسته با تصمیم غلط یا با همراهی 
خود،زمینه نابودی اقتصاد ایران را به دست به اصطلاح قاچاقچیان فراهم می کند!؟

بــدون اصلاح این دو روند غلط و نامبــارک، خطر اقتصادی و تولیدی هر روز 
بیشــتر می شود. این موضوع آنقدر مهم است که رهبر معظم انقلاب، آن را امنیتی 
دانسته و تاکید کردند: »این مسائل، بسیار مهم و امنیتی است و نباید با آنها ساده 
برخورد کرد.« عدم برخورد ســاده و داشتن نگاه کلان هم معنی و مفهومی فراگیر 
دارد. اینکه در برخورد با قاچاق، میوه موجود در یک مغازه ضبط شود و فیلم آن از 
سیما پخش شود، اینکه داروی قاچاق موجود در یک داروخانه توقیف شود و مردم 
گزارش آن را ببینند اما وارد کننده اصلی، همکاری کننده با او در دستگاه دولتی و 
دیگر تسهیل کنندگان رسمی قاچاق یا واردات از مرزهای قانونی، هرگز مورد سوال 
قرار نگیرند، بی تعارف فریب مردم و سبب بی اعتمادی به دستگاه های ذیربط می شود. 
مگر ممکن است دارویی که مضر به حال مردم است و دهها موسسه معتبر بین المللی 
از مضرات آن گفته اند )و کیهان بارها درباره آثار سوء آن  گزارش داده( به راحتی و 
بدون حمایت مسئولان مربوطه در شبکه توزیع دارویی کشور وارد شود!؟ در چنین 
شــرایطی نمایش فیلم برخورد با یک فروشنده، مردم را به مبارزه واقعی و فراگیر 
با قاچاق امیدوار می کند!؟ مبارزه حقیقی با این روند نامیمون و بنیان برانداز، یعنی 
رفتن به سراغ دانه درشت های فاسد و همکاران آنها در داخل دستگاه های مختلف.

5- در کنار آنچه گفته شد، دستگاه قضایی هم موظف است به صورت »قاطع « و 
»آشکار« به تکلیف قانونی خود در برخورد با دانه درشت هایی که اقتصاد و معیشت 
مردم را هدف قرار داده اند، کمر همت ببندد. قطعا دســتگاه قضایی این تکلیف را 
فراموش نکرده است اما نمی توان نادیده گرفت که در افواه عمومی، این برخوردها 
ناکافی، موردی، مقطعی و حتی درجه بندی شــده بیان می شود! این روند به اعتبار 
دستگاه قضا لطمات جبران ناپذیر می زند و ساده ترین راه گذر از آن، آشکار کردن 
اقدامات انجام شده است. هیچ کس نمی پذیرد که یک مجرم دانه درشت، زیر سایه 
رافت و رویه قضایی-  که معلوم نیست با کدام مبنای اسلامی سازگار است و خلاف 
صریح فرمان امیر المومنین)ع( درباره غارتگران و متعدیان بیت المال است، در کمال 
امنیت اجتماعی و اقتصادی باشد و هرگز ترس آبرویش را نداشته، منتظر باشد تا 
چند روزی بگذرد و آبها از آسیاب بیفتد و به کار گذشته خود ادامه دهد! اقدام قاطع 
و علنی درباره کسانی که دین و دنیای مردم را نشانه رفته اند، هم دامن قوه قضائیه 
از کوتاهی و حتی تهمت همراهی با این افراد مبرا می شود و هم دزدان و غارتگران، 
طعم مجازات و از آن بالاتر، بی آبرویی را می چشند و دیگران، جرات پیدا نمی کنند 
پا جای پای آنها بگذارند. نباید وضع به گونه ای باشد که کشور ها و ملل غیرمسلمان، 
در برخورد با متخلفان و مفســدان، ژست پیش تر بودن از ما را بگیرند و رفتار آنها 

برای مردم ما به نمونه و اسوه تبدیل شود. 
6- نکته آخری که در این مقال باید گفت، حمایت از مصرف کنندگان اســت. 
بنابر این باید جلوی واردات کالاهایی که مشابه داخلی دارند گرفته شود. در اینجا 
ممکن اســت برخی سودجویان، با اجحاف به مردم در کمیت یا کیفیت کالای خود 
با مردم صادق نباشــند یا در قیمت آن. امری که تولیدات خودرو، مصداق بارز آن 
اســت. در اینجا باید دستگاه های ذیربط به داد مردم برسند، استانداردهای واقعی 
و اجرایی)نه روی کاغذ( تهیه کرده و تولید کنندگان را به اجرای آن موظف کنند. 
هربار تخلف از این استانداردها بی پرده پوشی به اطلاع مردم برسد و متناسب با آن، 

جریمه ای در نظر گرفته شود. 
و یک چیز را هم فراموش نکنیم؛ فرهنگ مردم، ضامن و عامل موفقیت در این 
راه اســت. مادامی که مردم، بی هیچ نگرانی و پروایی به خرید کالاهای خارجی خو 
کنند، هیچ کس و هیچ دولتی نمی تواند برای آنها و فرزندانشان شغل درست کند. 
جای تعارف نیست که اگر خودمان کالای خودمان را مصرف نکنیم، انتظار بی موردی 
برای مصرف آن توسط دیگران و گسترش اشتغال داریم. نگاهی به تجربه کشورهای 
دیگر گویای این اســت که بدون مشارکت مردم و تغییر فرهنگ عمومی، اقتصاد 
رونق نگرفت و اشتغال ایجاد نشــد. در ژاپن بعد از جنگ، کارمندان و مسئولان 
شرکت تویوتا، با مراجعه خانه به خانه، از هموطنان شان می خواستند به جای  خرید 
خودروهای آمریکایی، محصول آنها را بخرند. یادآوری این نکته ضروری اســت که 
در آن زمان، تویوتای تازه تاسیس، به هیچ وجه قابل مقایسه با محصولات آمریکایی 
پیشرفته نبود و از بسیاری از خودروهای امروزی ایران، ضعیف تر بود. ولی مردم ژاپن، 
خرید کالای ملی با هر عیب و نقصی را به خرید کالای پیشــرفته خارجی ترجیح 
دادند. البته آن شرکت هم قدردان زحمات مردم شد و طی چند دهه، به قطب بزرگ 
صنعت خودروی جهان تبدیل شد، درست برعکس  برخی تولیدکنندگان داخلی...!

دندانمطلقاً ممنوع!

حسین شمسیان

* اقدام اخیر آمریکا علیه ایران یعنی دزدی 2 میلیاردی از پول کشورمان دهن کجی 
به برجام و قرارداد با دولت ایران است. متأسفانه انفعال دولتی ها به حدی زیاد شده 
که کشورهای میکروسکوپی منطقه هم برای مسئولان کشور شاخ و شانه می کشند 

و امر و نهی می کنند!
سهرابی
* ضمن تشکر از مواضع عزتمندانه رئیس جمهور محترم درباره رأی دادگاه آمریکا، 
تذکر یک نکته ضروری است و آن اینکه شما دولت آمریکا را از این خیانت مستثنی 
کردید، در حالی که ســر و ته یک کرباســند. این بســیار ساده اندیشی است چون 
وزارت خارجه آمریکا به صراحت از رأی ظالمانه دادگاه شان برای دزدی اموال ملت 

ایران حمایت کرد.
نیکنام
* مشی دولت در مواجهه با مشکل بیکاری، کاهش تورم، گرانی، فقر و... نگاه برجامی 
به همه قضایا بیانگر پشت کردن به اقتصاد مقاومتی است. با این نگاه، هیچ امیدی 

به حل مشکلات مردم و جامعه وجود ندارد.
0912---0283
* همه می دانیم که تا همین سه سال قبل، آمریکا هر روز در برابر ملت ایران بیشتر 
احساس عجز و ناتوانی می کرد چرا که ما انرژی هسته ای با غنای 20 درصد و اورانیوم 
غنی شده داشــتیم و... و رئیس جمهورمان شیطان بزرگ را کدخدا نمی پنداشت. 
اما امروز متأســفانه با این دیپلماسی وا داده، دولت بازیچه دست کری وزیر خارجه 
بد منظر آمریکا شــده است! آن هم بعد از متلاشی کردن اندوخته های شهیدانمان 

و مقاومت ملت!
0912---8612
* به وزیر امور خارجه کشــورمان عرض می کنم، کاسه گدائی و التماس به شیطان 
بزرگ را کنار بگذارید، ایرانی جیره خوار نیســت که شــما مرتب مســیر آمریکا را 
طی می کنید اگر قرار بر جیره خواری بود، انقلاب نمی کردیم، 8 ســال دفاع مقدس 
نداشــتیم، 35 ســال تحریم را تحمل نمی کردیم و اقتدار و عزت نداشتیم. شما که 
دائم ســفرهای مکرر بی نتیجه به آمریکا دارید بدانید که ملت حقارت نمی خواهند. 
اگر برجام شکست خورده است مردانه اعلام کنید و بی جهت طفره نروید و حیثیت 

ایران را هم حفظ کنید.
0915---0081
* اگر ذخایر اورانیوم دارای غنای 20 درصد و نیز آب ســنگین اراک را حفظ کرده 
بودیم آیا آمریکا جرأت مصادره دو میلیارد دلاری ما را داشــت؟! این نتیجه تعامل 

دولت تدبیر با شیطان بزرگ است.
0912---7059
* به آقایان دولتی ها عرض می کنیم بابت فاســد شــدن ده هزار تن پرتقال و تلف 
شدن 13 هزار رأس دام در این دولت اصلًا ناراحت نباشند. خیلی راحت می توانند 
در تمام این کارها دولت قبل را مقصر بدانند که در دامپروری و کاشت درخت پرتقال 

اجازه سرمایه گذاری داد!
4190---0917 و 6135---0911
* فقط کدخدای دزد با ادب ندیده بودیم که به لطف و مرحمت این دولت و برجام 
دیدیم و باید غرامت کشــته شده های آمریکا در انفجار ده ها سال قبل لبنان را هم 
ما بپردازیم. با این انفعالی که در این دولت به وجود آمده چه بســا در آینده آمریکا 
هزینه خسارت طوفان کاترینا را هم از اموال بلوکه شده ما در خارج برداشت کند و 

مسئولین هم دولت قبل را مقصر بدانند.
0916---4958
* تعجب می کنم چرا دولت در قبال غرامت خواهی آمریکا از جمهوری اســلامی به 
خاطر هلاکت سربازان آمریکایی متجاوز به لبنان شکایت حقوقی از آمریکا به خاطر 
حمایت از صدام در 8 ســال دفاع مقدس و طلب غرامت برای 120 هزار شــهید و 
صدها هزار جانباز، مجروح و اسیر و شیمیایی، زدن هواپیمای ایرباس، کشتار حجاج 
در سال 66 و صدها مورد جنایت دیگر علیه ملت و کشور مقابله به مثل نمی کنند؟!
باقری
* ســی و اندی ســال قبــل لبنانی ها با یــک عملیات شــهادت طلبانه تعدادی از 
آمریکایی های متجاوز به این کشور را به هلاکت رسانده و توانستند تا حدی انتقام 
فاجعه وحشتناک و سوزناک صبرا و شتیلا را بگیرند. حال اینکه یانکی های به ظاهر 
متمدن غرامت آن کشــته های خود را از دارایی های ایران برداشــت می کنند، واقعاً 

تعجب آور است.
0919---7902
* آقای رئیس جمهور سال گذشته از برجام به عنوان نهال نام برد که در آینده به 
ثمر می نشیند. اکنون بر همگان معلوم شد که نهال برجام درخت زقوم از آب درآمده 

و میوه اش تلخ و زهرناک است.
0912---3917
* آمریکا برای کشورهایی که مثل ما بخواهند مستقل بمانند و نوکر نباشند حکم 

گرگ را دارد. در مقابل گرگ هم باید ایستاد و اجازه تجاوز به او نداد.
0912---3104

* شــبکه های ماهواره ای ضد انقلاب که تا دیروز در قبال تجاوز و آدم ربایی توسط 
اروپایی ها در قضیه پناه جویان سوری سکوت اختیار کرده بودند امروز روی موضوع 
کشــته شــدن دختربچه افغانی به نام ستایش در کشــورمان مانور می دهند. واقعاً 
بی شــرمی و بی حیایی افراد مغرض ضد انقلاب تمامی ندارد. از همه بدتر همراهی 
عده ای نادان و ورشکسته سیاسی در داخل با جریان ضد انقلاب خارج از کشور است.
0915---1639
* به دستور رئیس دانشگاه شریعتی خوابگاه پسران دانشجو به کنار خوابگاه دختران 
دانشجوی این دانشگاه در خیابان شریعتی تهران منتقل شده است. این کار با اعتراض 
دختران دانشجو مواجه شده ولی رئیس دانشگاه با کمال جسارت گفته دختران باید 

نحوه تعامل با پسران را یاد بگیرند!! 
حسینی
 * در شب ارتحال ملکوتی حضرت زینب)س( که این روزها حرامیان برای تخریب 
حرم آن حضرت از هیچ کوششــی دریغ نمی کننــد و رزمندگان جبهه مقاومت با 
تمام قوا در برابر آنان ایستاده اند و شهید می دهند آقای عارف برای تبلیغ کاندیدای 
همســوی خود در زرندیه ساوه حضور یافت و متاسفانه جمعیت حاضر در اجتماع 
این شب با سوت و کف از او استقبال کردند و ایشان یک تذکر خشک و خالی برای 
احتــرام به پیام آور بزرگ کربلا حضرت زینب)س( ندادند. من به عنوان یک زرندی 

واقعا از عملکرد زشت این طیف بسیار ناراحت و شرمنده ام.
طباطبائی - زرندیه ساوه
 * بخش زیادی از عمر دولت تدبیر به تخریب دولت قبل سپری شد. واقعا اگر دولت 
گذشــته نبود چگونه می خواست 3 سال را بدون داشتن برنامه وعده حل مشکلات 

صد روزه بپیچاند! قصور و تقصیر ها را به گردن چه کسی می خواست بیندازد؟!
سوری
* نابودی شــهرک های صنعتی در دوران پس از دولت دهم، به علت عملکرد تیم 
سالخورده دعوت به کار شده دولت تدبیر است که به جای حل مشکل به انتقام گیری 

از ده ها میلیون رای دهنده سال 88 روی آورده اند.
صادقی
* دولت از یک طرف یارانه امثال بنده را قطع می کند ولی از سوی دیگر اعلام می کند 
مخالف حذف یارانه دهک های مرفهی است که مجلس تصویب کرده است! بنویسید 

این سیاسی کاری ها آخر و عاقبت خوشی ندارد.
0912---1163
* خواسته ام را از طریق کیهان به گوش مسئولان سازمان حج و بنیاد شهید می رسانم. 
همسرم را در فاجعه منا از دست دادم. بنیاد شهید می گوید فقط خدمات فرهنگی و 
بیمه شامل شما می شود نه حقوق و مزایا! سرپرست دو فرزند هستم و هیچ درآمدی 

ندارم جز یارانه. از مسئولین امر درخواست رسیدگی دارم.
0912---2376
* فایده برجام برای بنده ایثارگر و جبهه رفته این شده که دولت از 525 هزار تومان 

کمک معیشت ماهیانه مبلغ 141 هزار تومان آن را کسر کرده است.
0935---4525

*  بهترین اقدام و عمل برای اشتغالزایی و مبارزه با بیکاری تعدیل و زود بازنشسته 
کردن خانم های کارمندی اســت کــه اولا در اداره کارهایی را انجام می دهند که با 
روحیه زنانه آنها بیگانه است ثانیا همسرانشان نیز شاغل و دارای درآمد مکفی هستند.
0918---9745
* از نیروی انتظامی درخواست می شود نسبت به برخورد با تعدادی اراذل و اوباش 
و معتادان در خیابان مولوی اقدام نماید و اهالی محل را از آزار و اذیت آنها برهاند. 
خیابان مولوی نرســیده به میدان قیام، نبش کوچه شهید محسن کریمی - جنب 
دبستان قیام 15 خرداد، داخل خرابه ای محل جاسازی و توزیع مواد مخدر شده است.
0910---0221
* دو ســال قبل مبلغ ده میلیون تومان وام گرفته ام چیزی در حدود سه میلیون و 
800 هزار تومان سود آن است که باید طی اقساط بپردازم. واقعا توجیه شرعی اش 

را هم نمی دانم و نمی دانم باید چه کار بکنم؟
0917---3912

دولتدرستادانتخاباتیاصلاحطلبان
نمایندهداشت

یک منتخب مجلس دهم فاش کرد دولت رسما در ائتلاف های انتخاباتی 
نقش و دخالت داشته است.

سهیلا جلودارزده در مصاحبه با روزنامه آرمان گفت: کسانی مانند مطهری،  
جلالی و نعمتی به دلیل داشتن مشی معتدل در تعامل با دولت تدبیر و امید 
بودند و به همین دلیل از قرابت زیادی با جریان اصلاحات برخودار بودند. البته 
دولت آقای روحانی در شورای عالی سیاستگذاری نماینده داشت. آقای مرتضی 

بانک این مسئولیت را برعهده داشتند. 
این اظهارات در حالی است که بنابر برخی گزارش ها برخی وزرای دولت 
نیز علنــا در انتخابات نقش آفرینی می کردند. به گفته کاظم جلالی، ثبت نام 
وی در تهــران با پیگیری و اصرار جهانگیــری و وزرای ارتباطات، اطلاعات و 

کشور انجام شد.
جلــودارزاده در بخــش دیگــری از ایــن مصاحبه گفت: شــورای عالی 
سیاســتگذاری جریان اصلاحات مســئول تهیه و ارائه لیست انتخاباتی بود. 
همه احزاب اصلاح طلب نمایندگان خود را به شــورای عالی سیاســتگذاری 

فرستاده بودند.
وی می گوید: پیش بینی ما این بود که از لیست اصلاح طلبان ممکن است در 
نهایت پانزده تا شانزده نفر وارد مجلس شوند. این در حالی بود که مردم تهران 
آشــنایی اندکی با سابقه و کارنامه برخی از چهره  های جوان حاضر در لیست 

اصلاح طلبان داشتند و تنها چهره های شناخته شده را از قبل می شناختند.
به دلیل همین بی تجربگی اغلب منتخبان است که جلودارزاده می گوید: 
شــورای عالی سیاســتگذاری به صورت دقیق و منســجم برای این مسئله 
برنامه ریزی کرده است. این شورا درحال تدوین چگونگی عملکرد نمایندگان 
اصلاح طلب مجلس دهم اســت و تمام جوانب مسئله را مورد تجزیه و تحلیل 

قرار داده است.
برخــی اصلاح طلبان ماننــد حجاریان و تاجرنیا بــا اذعان بر بی تجربگی 
نماینده های اصلاح طلب خواســتار تشکیل پارلمان سایه! در خارج از مجلس 

برای کنترل و مدیریت مجلس شده اند.
جلودارزاده درباره ریاست مجلس دهم می گوید: به نظر من آقای عارف و 
آقای لاریجانی باید در این زمینه با یکدیگر تعامل کنند. مسئله دیگر، مردم به 
دنبال تغییر ساختارهای مجلس هستند. به همین دلیل ریاست آقای لاریجانی 
در چنین شرایطی ضروری نیست؛ به هر حال ایشان رئیس مجالس هشتم و 
نهم نیز بوده اند. در نتیجه ریاست آقای عارف بر مجلس می تواند منشا تغییرات 

مهمی در ساختارهای مجلس شود.
حاشیهپردازیبزککنندگان
برایفراموشیغارتآمریکا

روزنامه های زنجیره ای و شبه اصلاح طلب در ماجرای غارت 2 میلیارد دلاری 
اموال ایران توســط آمریکا، همچنان شگرد فرار به جلو و طفره از پاسخگویی 

را در پیش گرفته اند.
این روزنامه ها روز پنج شــنبه در اقدامی هماهنگ سعی کردند با انداختن 
توپ به زمین احمدی نژاد از پاسخ به پرسش های مهمی که در ماجرای اخیر 

پیش آمده طفره بروند.
بیشتر صفحات اول این روزنامه ها به شرح زیر است: 

- ایران: گریز رئیس دولت ســابق از پاســخ به پرسش کلیدی )چرا اموال 
ایران را در آمریکا سرمایه گذاری کردید؟(

- آرمان: بیانیه احمدی نــژاد با طعم طلبکاری، ادامه دوئل احمدی نژاد و 
جهانگیری

- اعتماد: هشدار روحانی، دفاع احمدی نژاد
- آفتاب یزد )با عکس احمدی نژاد(: فرار به جای عذرخواهی

- مردم سالاری: فرار به جلو؛ گریز از پاسخگویی
- وقایع اتفاقیه: فرار ناپلئونی احمدی نژاد

اکنون باید پرسید که فرار به جلو واقعی به جای پاسخگویی را کدام طیف 
مرتکب شده اند؟ اولاً آقای عباس عراقچی و برخی مقامات مطلع دیگر تصریح 
کرده اند سرمایه گذاری کذایی در آمریکا در سال های آغازین دولت اصلاحات 

و نه دولت احمدی نژاد صورت گرفته است.
ثانیاً اگر این خبر را نادیده بیانگاریم و ماجرا را خلاف واقعیت به دولت قبل 
نسبت دهیم، باز هم صورت مسئله اصلی سر جای خود باقی است و آن اینکه 
مرتکب این اقدام )ســرمایه گذاری 2 میلیارد دلاری( هر کس که بوده باشد، 
خطایی استراتژیک مرتکب شده و خوش گمانی بی جا و خلاف منطق نسبت 
به شیطان بزرگ را به خرج داده است؛ که افراطیون مدعی اصلاح طلبی برای 

فرار از پاسخگویی می گویند نباید این خوش گمانی صورت گرفت.

گریبان نفاق جدید و کاسبان برجام را باید همین جا گرفت. آیا اعتماد درحد 
2 میلیارد دلار به آمریکا خطا اســت- که حتماً خطاست- اما اعتماد کلان تر و 
بزرگ تر به رژیم آمریکا در توافق برجام و خسارت های اساسی به برنامه هسته ای که 
ارزش امروزین آن 30 میلیارد دلار ارزیابی می شود، خطا نیست؟ اگر آمریکا قابل 
اعتماد نیست  و باید او را دشمن خبیث و بدعهد شمرد- که واقعیت هم همین 
است- چگونه همین جماعت در طول سه سال به بزک بی سابقه شیطان بزرگ 
پرداخته و از دشمن قسم خورده 60 سال گذشته، تصویر شریک و دولت معتدل 
و مؤدب و میانه رو ســاختند؟ این همان ســؤال بزرگی است که پدرخوانده  های 
نشریات زنجیره ای هم پاسخی برای آن ندارند چرا که خیانت در هیچ قاموسی 

قابل توجیه و تأویل نیست.
نکته مهم در ماجرای غارتگری آمریکا، همزمانی آن با ملاقات نابه جای آقایان 
ظریف و ســیف با وزیران خارجه و خزانه داری آمریکا در نیویورک است که بار 
توهیــن و تحقیر مضاعفــی را با خود دارد. یعنی این غارت توأم با توهین نه در 
دولت سابق بلکه از دوره مدیریت دولت فعلی )دارای حسن ظن تمام به آمریکا 

در حدی که اوباما را مؤدب، میانه رو بخواند( صورت گرفته است.
نکته دیگری که درباره اقدام زشت نشریات زنجیره ای قابل تأمل است، تلاش 
ایــن طیف آلوده برای انداختن توپ مجادله در زمین گروه های داخلی )دعوای 
حیدری- نعمتی میان احمدی نژاد و روحانی( برای ایجاد حاشیه امنیت به نفع 

آمریکا و مصون داشتن آن از پاسخگویی است.
آمریکااگرپاسهایطلاییدولترا
گلنمیکردجایتعجبداشت!

ساده اندیشــی یک طیف سیاســی در خوش بینی به آمریکا موجب شد تا 
همان گونه که دســتاورد ایران از برجام »تقریبا« هیچ بود دســتاورد آمریکا نیز 

»تقریبا همه چیز« باشد.
داریوش سجادی همکار سابق نشریات اصلاح طلب با انتشار این تحلیل نوشت: 
دولت تدبیر و امید برخلاف تظاهر و ادعایش نشان داده به همان اندازه که فاقد 
درک سیاسی و فهم استراتژیک از ماهیت دیپلماسی آمریکا در مذاکرات اتمی 
بود و بی مبالاتانه همه مقدرات کشور را به فرجام مذاکرات اتمی گره زد و آن را 
بی محابا در تریبون های عمومی نیز فریاد زد و از آن طریق به رســواترین شکل 

ممکن نقاط آسیب پذیرخود را به آمریکایی ها نشان داد.
اکنون و در فردای برجام نیز با هویدا شدن شرارت آمریکایی ها در ناکارآمد 
کردن برجام از طریق بی وقعی به بســترهای لازم الاصلاح و لازم الاجرا در مسیر 
عملیاتی شــدن برجام مشخص شد پایوران دولت از درک و فهم بازی زیرکانه 

آمریکایی ها در پسابرجام نیز عاجز مانده اند.
این در حالی است که واشنگتن با موفقیت در حال مدیریت بحران در ایران 
با اهرم همین برجامی اند که به نقطه امید و فلاح و رستگاری دولت مبدل شده. 
وقتی هر عقل سلیمی می پذیرد وفق بدیهی ترین منهیات دنیای سیاست نباید 

از دولت متخاصمی در اندازه آمریکا تعهد و همیاری توقع کرد.
وی با اشــاره به سخنان عجیب یک دیپلمات ارشد ایرانی در شورای روابط 
خارجی آمریکا می نویســد: وقتی یک دیپلمات ایرانی در اوج مذاکرات به طرف 
مقابل گرآ می دهد که، اگر به ما پوئن ندهید تندروها در ایران به قدرت بازخواهند 
گشــت)!( چنین اتفاقی را باید به عنوان یک شــاهکار سیاســی  از مجموعه 
بی مبالاتی های شاخص در نظام بین الملل ثبت کرد. لذا بر روال »ولی الله سیف« 
که معتقد اســت ثمره برجام برای ایران »تقریبا هیچ« است! ثمره همین برجام 
از جوار بی حذفی سیاســتمداران دولت تدبیر و امیدبرای طرف آمریکایی تقریبا 

»همه چیز« را محقق کرده!
وقتی یک دیپلمات نامدبرانه به دولت متخاصم چگونگی به شکست کشاندن 
و ایجــاد بحران در ایــران را گرآ می دهد و بارها و به تنــاوب در مصاحبه ها و 
کنفرانس های خبری و نشست های دیپلماتیک بر این نکته ابرام می ورزد که اگر 
برجام شکست بخورد و اگر آمریکایی ها به ما )دولت تدبیر و امید(  امتیاز ندهند؛  
تندروها برمی گردند)!( آیا در چنین فرآیندی و برآیندی باید از دولت متخاصم 

توقع داشت این پاس شیرین و طلایی را بی وقعی کند؟
سجادی ادامه می دهد: این فرجام برجامی است که طرف ایرانی را از منتهی الیه 
جوزدگی به این باور رسانده بود که آمریکایی ها در مواجهه با مسئله  ایران قائل 
به ربط اند و برای ایشان یک جناح دلبری و جناح دیگر بدسگالی می کند!  برخی 
تعامل گرایان مدعی تدبیر و امید مســرورانه قیاس بنفس کرده که آمریکاییان 
نیز مانند ایشــان مبتلا به شیدایی و شوریدگی و شیفتگی به امثال سیدمحمد 

خاتمی و منزجر و متنفر و مشمئز از امثال احمدی نژادند. این در حالی است 
که در تحلیل نهایی و در محور مختصات سیاسی آمریکا تفاوتی بین »محمد« 
و »محمود«  نیســت و اساسا هر ایرانی در محور مختصات سیاسی آمریکا بر 

اساس »نفر در واحد رعیت« محاسبه می شود.
تعامل گرایان وهم اندیشــانه غافل از این واقعیت عریان اند که منافع ملی 
آمریکا بیرون از منافع ملی ایران تعریف شــده و برخلاف باور دولت تدبیر و 
امید واشــنگتن چندان در تکلف شیدایی یک جناح و مساعدت به ایشان بر 

علیه جناح مقابل به منظور پاسداشت منافع ملی ایران نیست.
به قول  و اعتراف صریح و با تاخیر »کاندولیزا رایس« وزیر خارجه پیشین 
ایالات متحده و برخلاف خوش بینی ظریف که در مصاحبه با نیویورکر اظهار 
داشت »ما امیدوار بودیم که تعاملی بیشتر با آمریکا در این موضوع )هسته ای( 
بی اعتمادی را کاهش دهد« کاندولیزا رایس وزیر خارجه اسبق آمریکا می گوید: 
»ایران همیشه تاریخ برای آمریکا و آمریکایی کشوری غیرقابل اعتماد بوده است، 
و هرگونه تلاشــی که در جهت تغییر این استراتژی انجام شده، نتوانسته این 
بی  اعتمادی را اصلاح کند؛ گرچه خود آمریکا نیز هرگز به دنبال اعتمادسازی 
نبوده است، چون در مراودات بین المللی آمریکا، اعتماد به کشوری چون ایران 

معنا ندارد«.
حاملان دولت تدبیر و امید نفهمیدند و نمی خواهند بفهمند که آمریکایی ها 
اگر از میانه جناح های سیاســی در ایران روی خوش به پراگماتیسم ها نشان 
می دهند این از آن بابت نیست که می توانند با این جناح بر سر تخاصمات به 
تفاهم برسند. اهتمام اصلی ایشان دلبری از یک جناح است تا از این طریق در 
منطقه ای که سایز و قواره کشورها را کدخدا تعیین می کند)!( بتواند موجبات 
چالش  و نزاع سیاســی در ایرانی که تن به اتوریته کدخدا نداده را با انتقال 

بحران به داخل، فراهم آورد.
زیانهایبرجامبهمراتببیشتراز
غارت2میلیارددلاریآمریکاست

حمید رســایی نماینده مردم تهران در واکنش به اظهارات وزیر اطلاعات 
مبنی بر اینکه غارت 2 میلیارد دلاری اموال ایران ریشه در دولت نهم داشته 
اســت، گفت: دولتمردان می گویند که دولت قبــل نباید به آمریکا اطمینان 
می کرد و اوراق قرضه در بانک های آمریکا را خریداری می کرد چون آمریکایی ها 

غیرقابل اعتمادند.
به گزارش خبرگزاری بسیج، رسایی اظهار داشت: اولاً که براساس مستندات 
شــورای عالی امنیت ملی، اصل ســرمایه گذاری و خرید این اوراق در دولت 
اصلاحات صورت گرفته و کارشناسان وزارت اطلاعات همان ایام این موضوع 
را تذکر داده اند چطور وزیر اطلاعات از این ســابقه اطلاع ندارد. علاوه بر این 
مسئولی که در دولت اصلاحات به خاطر این اقدام برکنار شده بود مجدداً در 
یکی از کشورهای خارجی بکار گرفته شده و مسئولیت می گیرد و اشتباه دولت 

نهم در سال 85 تمدید و استمرار این روند است.
وی ادامــه داد: علاوه بر این باید پرســید که اگــر دولت قبل نیز چنین 
ســرمایه گذاری در بانک های آمریکایی کرده و به تعبیر دولتمردان، به آمریکا 
اعتمــاد کرده، پس چرا دولت تدبیر و امید صدهــا برابر این مبلغ را در قمار 
برجام روی میز قرار دادند و چنین اعتمادی را به آمریکا و غرب کرده است؟!

نماینده مردم تهران با بیان اینکه دولت یازدهم با سیاست های خود، هزینه 
غیرقابــل ارزش گذاری را در راه ســازش با آمریکا پرداخته تصریح کرد: آقای 
روحانی با تماس تلفنی اش با رئیس جمهور آمریکا که در تاریخ انقلاب بی سابقه 
بود پا روی خون هزاران شــهید انقلاب اسلامی ایران گذاشت تا شاید از این 
طریق بتواند رضایت کدخدا را جلب کرده و بخشــی از تحریم های ظالمانه را 
از بین ببرد با این وجود چنین اتفاقی عملًا نیفتاد و ما همچنان تحت فشــار 

و تحریم غرب هستیم.
وی تصریح کرد: 2 میلیارد دلار اموال ایران که از سوی آمریکا غارت شد 
در مقابل سرمایه هایی که دولت یازدهم برای رابطه و اعتماد به آمریکا به هدر 
داد بسیار ناچیز بود؛ بنده نگران اموال غارت شده مردم نیستم چراکه می توان 
با تلاش های دیپلماتیک و پیگیری های مکرر آن را به کشور بازگرداند یا جبران 

کرد هر چند که بعید است این دولت کار خاصی در این زمینه انجام دهد.
رسایی با اشاره به خدشه دار شدن عزت ملت ایران در زمان دولت یازدهم، 
گفت: مهمتر از آن 2 میلیارد دلار، عزت ملت ایران است که خدشه دار شده و 
همچنین ویژگی های جمهوری اســلامی ایران و انقلاب اسلامی در برابر نظام 

سلطه می باشد که به تاراج رفته است.
وی در پایان خاطرنشــان کرد: بی محلی های پادشــاه سعودی به رئیس 
جمهور ایران اسلامی، زانو زدن وزیر امور خارجه در مقابل امیر کویت و قضایای 
پیش آمده در مســابقات فوتبال بین تیم های ایرانی و عربستانی، تنها بخشی 
کوچک از پایمال شدن عزت ملت ایران در منطقه است که همه آنها هزینه است.

در 55 حوزه انتخابیه صورت گرفت

حضور پرشور مردم
در مرحله دوم انتخابات مجلس دهم

ارزیابی  بــا  جلالی  کاظم 
ریاســت مجلس آینده ضمن 
بیــان اینکه بایــد به مدلی 
در  که  یافت  »تعاملی« دست 
آن شخصیت عارف و لاریجانی 
حفظ شود تا مدیریت مجلس 
بین اطــراف قضیه و مجلس 
پیــش برود، اظهار داشــت: 
ریاســت مجلس به مجموعه 
نمایندگان برمی گردد و باید به 
مدلی برسیم که در آن شکست 

نباشد.
کاظم جلالی نماینده منتخب 
مردم تهران در مجلس شــورای 
اســلامی صبح دیروز در حاشیه 
مراســم ختــم مــادر محمدباقر 
نوبخــت )ســخنگوی دولت( در 
جمع خبرنگاران دربــاره ارزیابی 
خود از ریاست مجلس دهم اظهار 
داشت: ریاست مجلس به مجموعه 
نمایندگان برمی گردد و ما معتقدیم 
باید مدلی بیابیم که در آن شکست 

وجود نداشته باشد.
جلالی با اشــاره به اینکه باید 
در ایــن مدل، شــخصیت هر دو 
بزرگــوار )محمدرضا عارف و علی 

لاریجانی( حفظ شــود چراکه هر 
دو سرمایه های بزرگ نظام هستند، 
افزود: جمع بندی این مدل باید به 
گونه ای باشد که مدیریت مجلس 
به صــورت »تعاملی« بین اطراف 
قضیه و کســانی کــه در مجلس 
حضور دارند به پیش برود. بنابراین 
دلســوزان بر روی این جهت کار 
می کننــد اما برخی هــا مقداری 
که  می کنند  اظهارنظر  شتاب زده 

آسیب می رسانند.
به گزارش فارس، وی در پاسخ 
به این پرسش که نشست ائتلافی 
بین آقایان لاریجانی و عارف تا قبل 
از تشــکیل مجلس دهم را چقدر 
ضروری می دانید، گفت: تا کنون 
دو بــار تماس تلفنــی بین دکتر 
عارف و لاریجانی وجود داشــته 
اســت، بنابراین همه، 8 خرداد در 
دهکده ای به نــام مجلس همکار 

می شویم.
گفتنی اســت جلالی که در 
مجلــس نهم ادعــای اصولگرایی 
داشت در انتخابات مجلس دهم سر 
از لیست اصلاح طلبان و دولتی ها 

درآورد.

کاظم جلالی: 

دنبال مدلی برای
 ریاست مجلس دهم هستیم

که در آن شکست نباشد

روز گذشته مردم در 55 حوزه 
انتخابیه بــرای تعیین تکلیف 68 
کرسی باقی مانده  و بستن پرونده 
دهمین انتخابات مجلس شــورای 
رای  صندوق های  پای  اســلامی، 

رفتند. 
انتخابات دهمین دوره  مرحله اول 
انتخابات مجلس شــورای اسلامی روز 
جمعه هفتم اســفندماه سال 1394 در 
سراســر کشــور برگزار و در آن تکلیف 
207 حوزه نمایندگی مشخص شد که در 
نتیجه 222 منتخب ملت مشخص شدند.

به ایــن ترتیــب روز جمعه دهم 
اردیبهشت  ماه 136 داوطلب نمایندگی 
مجلس برای کسب 68 کرسی باقیمانده 
در 55 حوزه انتخابیه و 21 اســتان در 
مرحلــه دوم انتخابات با یکدیگر رقابت 
کردند تا پرونده دهمین دوره انتخابات 

مجلس شورای اسلامی نیز بسته شود.
جمعــه  روز  انتخابــات  دوم  دور 
در اســتان های آذربایجــان شــرقی، 
آذربایجــان غربــی، اردبیــل اصفهان، 
ایلام، بوشــهر، اســتان تهران، استان 
چهارمحال و بختیاری، خراسان رضوی، 
فارس، کردستان،  زنجان،  خوزســتان، 
کرمانشاه، گلســتان، گیلان، لرســتان، 
مازندران، اســتان مرکــزی، هرمزگان، 

همدان و یزد برگزار شد.
به گزارش ایســنا، این انتخابات در 
55 حوزه از 21 استان باقی مانده برگزار 
می شــود. در این انتخابات 17 میلیون 
نفر واجد شرایط رای دادن هستند. هر 
فرد می توانست در استانی که دور قبل 
رای داده اســت رای خود را به صندوق 

بیاندازد.
انتخابات کشــور در اطلاعیه  ستاد 
شــماره 103 ایــن ســتاد اعــلام کرد: 
رای دهندگان در مرحله دوم منحصرا در 
حــوزه انتخابیه ای که در مرحله اول رای 
داده اند می توانند رای بدهند و کسانی که 
در مرحلــه اول در هیچ یک از حوزه های 
انتخاباتی رای نداده باشند نیز می توانند در 
مرحله دوم انتخابات شرکت کنند.بیش از 
154 هزار صندوق برای رای گیری در این 

انتخابات پیش  بینی شده بود.
حداد عادل اسناد ادعاهای 

خود را به وزارت کشور 
ارائه کند

سخنگوی قائم مقام وزیر کشور در 
واکنش بــه اظهارات حداد عادل درباره 
اســتفاده برخی از جناح هــا از امکانات 

دولتــی در انتخابات،  گفــت: ما نگران 
این حرف ها نیســتیم زیــرا در فضای 
سیاسی کشور این مســائل و اظهارات 

طبیعی است.
حســینعلی امیری عصر روز جمعه 
در محل ستاد انتخابات کشور در جمع 
خبرنگاران، اظهار کرد: شورای نگهبان 
پس از بررســی همه شکایات و بررسی 
همه موضوعات مختلف، نتیجه انتخابات 

حوزه ها را تأیید یا رد می کند.
وی افزود: اگر شــورای نگهبان در 
انتخابــات به این نتیجه می رســید که 
دخالت دولتی انجام شده است، نتیجه 
انتخابــات را تأیید نمی کرد؛ به گونه ای 
که در دوره های گذشــته همین اتفاق 
افتاده است. پس وقتی شورای نگهبان 
نتیجه انتخابات را تأیید می کند مشخص 
می شود که دخالت دولتی در این زمینه 
اعمال نشــده است. ســخنگوی وزارت 
کشور با بیان اینکه من برای حداد عادل 
احترام زیادی قائلم، افزود: اگر اسنادی 
درباره تخلفات دولتی وجود دارد حتماً 
باید ارائه شود. تاکنون هیچ مدرکی در 
این زمینه به وزارت کشور نرسیده است. 
البته نمی دانم اسناد و مدارکی به شورای 

نگهبان رسیده است یا نه.
امیــری در ادامه افــزود: ما تأکید 
زیادی بر بی طرفــی مجریان انتخابات 
داریــم و در طول مســیر انتخابات بر 
بی طرفی دولت تأکید کرده ایم. ما طرفدار 
هیچ جریانی نیستیم. دولت یازدهم هم 
یک دولت فراجناحی بوده اســت و در 
دولــت از همه جناح ها حضــور دارند. 
انتقال من از شــورای نگهبان به وزارت 
کشور نشان دهنده بی طرفی دولت است. 
ما حتی گزارش های بدون ســند را هم 

بررسی و پیگیری کرده ایم.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا 
وزارت کشور شــکایاتی درباره اتهامات 
بدون ســند که به ایــن وزارتخانه وارد 
شده اســت اعلام خواهد کرد، گفت: ما 
بنا نداریم حاشیه ســازی کنیم و صلاح 

هم نمی دانیم که شکایت کنیم.

ســخنگوی وزارت کشور همچنین 
دربــاره آخرین وضعیت پرونده منتخب 
سوم مردم اصفهان،  گفت: ما در این زمینه 
با شورای نگهبان اختلاف حقوقی داریم 
که این اختلافات در حال بررسی است. 
ما باید راهکار قانونی را در این زمینه پیدا 
کنیم و اکنون هم بحث های حقوقی را 
دنبال می کنیم و کار کارشناسی را ادامه 
می دهیم. رئیس جمهور هم در این زمینه 
دغدغه هایی دارند که برای ما قابل درک 

است و آن را پیگیری می کنیم.
امیری همچنین درباره برگزار شدن 
انتخابــات میــان دوره ای در اصفهان، 
گفت: اســتدلال ما این اســت که اگر 
شــورای نگهبان بر ابطال آرای نفر سوم 
انتخابات اصفهان تأکید دارد، نفر ششم 
باید به مجلس برود زیرا 25 درصد آراء 
را کسب کرده است اما شورای نگهبان 
بر برگزاری انتخابات میان دوره ای تأکید 
دارد. ما استدلال خود را به آقای جنتی 
ارائه داده ایم و او هم گفته است استدلال 
وزارت کشــور را باید در شورای نگهبان 

مطرح کند.
خرید و فروش رأی

 در رباط کریم شایعه است
استاندار تهران گفت: اجازه نمی دهیم 
در حوزه های رأی گیری خرید و فروش 

رأی انجام شود.
حســین هاشــمی صبح امروز در 
حاشیه بازدید از ستاد انتخابات کشور در 
جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه خرید و 
فروش رأی در رباط کریم شایعه است، 
 اظهــار کرد: کنترل کاملی بر حوزه های 
رأی گیری انجام شده است. در انتخابات 
از این قبیل حرف ها زیاد زده می شــود 
اما باید سندی مبنی بر خرید و فروش 

رأی ارائه شود.
وی در ادامه با بیان اینکه در ســه 
حوزه دماوند و فیروزکــوه، رباط کریم 
و بهارســتان و شــهریار، قدس و ملارد 
در اســتان تهران انتخابات مرحله دوم 
برگزار شــد، افزود: حــدود 1 میلیون و 
600 هزار نفر واجد شــرایط رأی دادن 

هستند و 976 صندوق و بیش از 17هزار 
عوامل اجرایی بــرای انتخابات در نظر 

گرفته شده بود.
برگزاری انتخابات بدون 

هیچ مشکل امنیتی
همچنین سخنگو و قائم مقام وزارت 
کشور با اشــاره به اینکه معاون امنیتی 
وزیر کشــور با مجموعه هــای امنیتی 
انتظامی و اطلاعاتی وزارت کشــور در 
ارتباط اســت، گفت: طی گزارشی که 
آقای ذوالفقاری ارائه دادند، هیچ مشکل 

امنیتی در کشور وجود ندارد.
امیری در ســتاد انتخابات کشور، 
افزود: دستگاه های اطلاعاتی، امنیتی و 
انتظامی کشــور اشراف کامل خود را بر 
مناطق تحت پوشش خود اعلام کردند.

وی در ادامه با بیــان اینکه احکام 
قانونــی مرحلــه دوم انتخابات همانند 
مرحله اول بوده و تمام امکانات مرحله 
اول نیــز برای مرحله دوم تهیه شــده 
اســت،  افزود: به دلیل اینکه تعرفه های 
دور قبل قابل استفاده نیست ما تعرفه ها 
و مهرهای جدیــدی را تعبیه کرده ایم. 
ما برای 17 میلیون واجد شــرایط رأی 
حدود 19 میلیون تعرفه چاپ کرده ایم 
که تعرفه های باقیمانــده پس از پایان 
انتخابات طی جلســه ای کــه با حضور 
هیئت های نظارت و اجرایی همراه خواهد 

بود صورتجلسه می شود.
امیری در پاسخ به این سؤال ایسنا 
که آیا چــاپ تعرفه های اضافه زمینه را 
برای تخلف در انتخابات فراهم نمی کند، 
انتخابات دستگاه های  گفت: در فرآیند 
نظارتی مختلفی مثــل نماینده نامزد، 
نماینده فرماندار و نماینده شورای نگهبان 
و هیئت نظارت وجود دارد. من نمی گویم 
امکان تخلف در انتخابات وجود ندارد اما 
با این اوصاف و با وجود این ناظران امکان 

تخلف بسیار پایین است.
وی در ادامه افزود: ما تعرفه بیشتری 
چاپ کرد ه ایم تا با کمبود تعرفه در روز 

انتخابات مواجه نشویم.
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گفت: چه خبر؟!
گفتم: بالاخره نفهمیدیم که اینهمــه کالای خارجی از لوازم 
خانگی گرفته تا میوه و انواع و اقسام لباس و پارچه و... از کجا وارد 
کشور می شود؟ که رکود و تعطیلی کارخانجات داخلی و بیکاری 

جوانان کشورمان را در پی دارد؟
گفت: این چه سؤالی است؟ خب! از طریق قاچاق.

گفتم: آخه چطور ممکن است که هزاران تن میوه و دهها هزار 
نوع از لوازم خانگی و... به صورت قاچاق وارد کشور شود و هیچکس 
هم متوجه نشود؟! پس دستگاه های مربوطه با آنهمه بودجه های 

کلان که برای مقابله با قاچاق در اختیارشان است چه می کنند؟
گفت: چه عرض کنم؟!  فعلا که به جای برخورد قاطع با مافیای قاچاق، 

فقط برای آنها خط و نشان می کشند!
گفتم: یارو به دندانپزشکی مراجعه کرده و گفت؛ این دندان عقلم 
کج درآمده! دندانپزشک گفت؛ یعنی می خواهی آن را بکشم؟ و 
یارو گفت؛ نه قربان! آمده ام یک کمی نصیحتش کنی شاید سرعقل 

بیاید و به راه راست هدایت شود!


